
J e g y z ő k ö n y v 
 
 

Készült: Kenderes Város Önkormányzati Képviselő-testületének 2015. február 10-én 16 
órakor tartott – közmeghallgatással egybekötött  - üléséről Bánhalmán. 
 
Az ülés helye:Általános iskola épülete, Bánhalma, Akácos út 66. 
 
Jelen vannak: Pádár Lászlóné polgármester, Kocsmár Gyula, Veresné Nagy Margit 
önkormányzati képviselők, Tóth Tiborné alpolgármester. – 
 
Bejelentéssel távol. Baktai Kálmán, Dr Bencze Miklós, Bodor Tamás 
 
Bejelentés nélkül távol. – 
 
Jelen vannak továbbá: Ökrös József Sándor, Pifku Istvánné, Herczeg Józsefné, Imre Anna, 
Bereczki Tiborné, Kocsmár Gyuláné, Zabolai Károlyné, Bóta Jánosné, Lukács Istvánné, 
Márkus Istvánné, Kiss Ádámné, Fehérné Szendrei Ibolya, Balogh Károlyné, Duzs Sándorné, 
Kiss Gyuláné, Bende Jánosné, Kántor Éva, Jakus Józsefné, Baranyiné Molnár Erika, Szabó 
Judit, Szabóné Bóta Henrietta, Micsinai Pálné, Zabolai János, Zabolai Jánosné, Sinka 
Istvánné, Fedor Diána, Kéki Mihályné, Maróti Imréné, Boráros Balázsné, Szappanos Lajos, 
Takácsné Karsai Anikó érdeklődők, Dr Gaszparjan Karen jegyző, Kun Sándorné 
jegyzőkönyvvezető. – 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 7 fős testület 
valamennyi tagja jelen van, az ülés határozatképes. 
Javasolta a kiküldött meghívón szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  
Kérte, akinek a napirenddel kapcsolatban van más javaslata, tegye meg. 
 
Más javaslat nem volt. 
 
Kenderes Város Önkormányzat Képviselő-testülete 7 fő egyhangú szavazatával az alábbi 
határozatot hozta: 
 
Kenderes Város Önkormányzatának 11/2015.(II.10.)Kt. számú határozata 
Kenderes Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. február 10-i közmeghallgatással 
egybekötött ülése napirendjének elfogadásáról 
 
 Kenderes Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pádár Lászlóné polgármester 
 napirendre tett javaslatát elfogadta. 
 
 Erről: 1./ Kenderes Város Önkormányzat Képviselő-testületének tagjai, Helyben 
                  
                           é r t e s ü l n e k. 
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1.n a p i r e n d i  p o n t  m e g t á r g y a l á s a 
 
Előterjesztés Kenderes Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetési koncepciójáról 
 
 PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: a tavalyi évet a választási kampány során több alkalommal értékelte, 
és a lakosságot folyamatosan tájékoztatta a megvalósult feladatokról. Összességében 
megállapítható, hogy a tavalyi év eredményes volt, annál is inkább, mivel nem nyomasztotta 
az önkormányzatot az adósság súlyos terhe. A közrend, közbiztonság helyzete is javult, amely 
szorosan összefügg a foglalkoztatás kérdésével is. Az önkormányzatnál a legnagyobb 
problémát továbbra is a munkanélküliség kezelése okozza. Az önkormányzat lehetőségeihez 
mérten közreműködik a munkanélküliség enyhítésében, hisz a közfoglalkoztatás jelentős 
méretű Kenderesen és Bánhalmán is. Minden olyan lehetőséget próbálnak kihasználni, 
amellyel a közfoglalkoztatottak bevonása bővíthető. Valamennyi projektbe folyamatos volt a 
foglalkoztatás a tavalyi évben. Az intézményeket folyamatosan, fennakadás nélkül tudták 
működtetni, a takarékos gazdálkodás szem előtt tartásával. A 2014. év költségvetését 
pozitívan zárja az önkormányzat. Az összes működő civil szervezettel jó kapcsolatot ápol az 
önkormányzat, segítik egymás munkáját. Hiszi azt, hogy a civil szervezetekre nagy szüksége 
van a jövőben is minden önkormányzatnak, mivel sokat tudnak segíteni a közösség 
összekovácsolásában. 
Az önkormányzat 2015. évi működési célú bevételeit és kiadásait 519.276 ezer Ft összeggel 
tervezi. Az önkormányzat összes bevétele és kiadása 571.793 ezer Ft. Az önkormányzat 
költségvetési főösszege 286 654 ezer Ft, állami támogatás 101 746 ezer Ft. Az önkormányzat 
létszáma 67 fő és 89 fő közmunkás. A Kenderesi Polgármesteri Hivatal költségvetési 
főösszege 101 671 ezer Ft, állami támogatást 83.951 ezer Ft. A Kenderesi Tarka-Barka Óvoda 
költségvetési főösszege 102 822 ezer Ft, az állami támogatás összege 96 428 Ft. A Móricz 
Zsigmond Művelődési Ház költségvetési főösszege 17 800 ezer Ft, az állami támogatás 
összege 3 221 ezer Ft. A Városi Könyvtár költségvetési főösszege 10 020 ezer Ft, az állami 
támogatás összege 2 147 ezer Ft. Kenderes Városgazdálkodás költségvetési főösszege 52 826 
ezer Ft, az állami támogatás összege 11 214 ezer Ft. Az össz foglalkoztatotti létszám 129 fő. 
Az idei évben a tervek között kiemelten szerepel a munkanélküliség kezelése, ezért a 
foglalkoztatást szeretnék bővíteni, Még mindig nagyon sok olyan család van, ahol egyetlen 
pénzkereseti lehetőség a közmunka. A jövő héten indul a FŐKEFE Nonprofit KFT 
foglalkoztatása, amely 86 fő megváltozott munkaképességű dolgozót tervez foglalkoztatni. 
Minden egyes projektet szeretnének kihasználni, és azt fogják szem előtt tartani, hogy segély 
helyett munkát adjanak az embereknek. A segélyezésre új jogszabály fog vonatkozni. Az 
önellátás biztosítását tervezik ebben az évben is. Működtetik továbbra a tésztaüzemet és 
termelik azokat a zöldségféléket, húsféléket, amelyeket a Központi Konyhán fel tudnak 
használni. 
 Az önkormányzat vagyongyarapodása folyamatos. A volt Repülőgépes Szolgálat 
telephelyének megszerzésével hosszú távon biztosítható a foglalkoztatás. Az újonnan 
megválasztott Képviselő-testület fiatalos, lendületes, és nagy igyekezettel látott neki a 
felelősségteljes munkához. Nagy örömükre szolgál, hogy Bánhalmáról két képviselő is 
bejutott a testületbe, és az alpolgármestert is Bánhalma adta. Úgy gondolja, hogy Bánhalma 
képviselete maximális, kéri a lakosokat, hogy használják ki, hogy két képviselőjük is van, a 
problémákat közvetlenül mondják el nekik. A választás óta eltelt időszakban sikerült egy 20 
millió Ft-os pályázatot nyerniük, amely a kiállítóterem épületének teljes tetőszerkezetének és 
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 homlokzatának felújítását teszi lehetővé. Ezen kívül 6,6 millió Ft-ot nyertek újabb 6 köztéri 
kamera felszerelésére, ezzel is segítve a közbiztonság megerősítését. A 2014-2020-as 
időszakban az uniós pályázati pénzek lehívása teljesen más rendszerben történik, a megyei 
szerep nagyobb lesz. Olyan keretek jönnek létre, amelyre a településeknek lesz lehetősége 
pályázni, a kistérségi keretből pedig alanyi jogon lehet lehívni forrásokat. Kenderes már közel 
1 éves előkészítő munkán és tárgyalásokon van túl, melynek eredményeképpen az alábbi 
beruházásokra nyert jogosultságot kistérségi, illetve megyei keretből: 
Megyei keret: Ipartelep fejlesztés 250 millió Ft  50 %-os támogatás megvalósítás éve 2015-
2016. 
A kistérségi keretből a Központi Konyha épületének energetikai célú felújítására 40 millió Ft 
100 %-os támogatás, megvalósítás: 2014-2015. A Művelődési Ház energetikai célú felújítása 
130 millió Ft, 100 %-os támogatottságú, megvalósítás éve: 2015. A Polgármesteri Hivatal 
felújítása (tető, energetikai korszerűsítéssel) 90 millió Ft, 100 % támogatottságú, 
megvalósítás: 2015-2016. A 2017-2018-ban tervezett megvalósítások: orvosi rendelő 
akadálymentesítése, 7 millió Ft, 100 %, önkormányzati bérlakások felújítása 50 millió Ft, 100 
%, Tarka-Barka Óvoda felújítása 70 millió Ft 100 %. Kenderes történelmi nevezetességeinek 
megismertetését célzó marketing akciók szervezése 50 millió Ft, 100 %, Roma integrációt 
segítő programok megvalósítása, 50 millió Ft, 100 %. támogatás. Ezen túlmenően további 
útalap készítését tervezik 2015-ben a Béke, Damjanich, illetve Gárdonyi utcákban, illetve 
Bánhalmán. Üzembe helyezik tavasszal a piacot, a zebra elkészülése után. Folytatják a 
telepfelújítást, elkészültek a szociális otthon látványtervei. Tervezik a 3. számú általános 
iskola épület turisztikai  jellegű felújítását, valamint a játszóterek felújítását és bővítését  
Kenderesen és Bánhalmán megfelelő pályázati lehetőség esetén.. Elkészült  a konzorciumi 
megállapodás szerződése a csatornahálózat kivitelezésére. Ugyancsak tervezik a településen a 
belvízcsatornahálózat bővítését. Ezeken a nagyobb volumenű beruházásokon túlmenően 
minden olyan feladatot el fognak végezni, amely szükséges és fontos. A megvalósítás csak 
összefogással lehetséges, melynek kezdetei jelei már látszódnak és amelynek ő személy 
szerint nagyon örül. 
Ebben az évben Bánhalmán is tervezik a közfoglalkoztatás folytatását.  Tájékoztatta a 
lakosságot, hogy a megváltozott munkaképességű dolgozók foglalkoztatására lehetőség van a 
FŐKEFE KFT-nél a kenderesi telephelyen. Amennyiben érdeklődő van, kéri, jelentkezzenek. 
Folyamatosnak ígérkezik az Ábrahám és Társa KFT foglalkoztatása, amely papíripari 
tevékenységet végeztet. Ebben az évben Bánhalmán olyan útalap elkészítését tervezik, amely 
járhatóvá teszi a Dékány úttal párhuzamos kertvégekben elmenő utat. Az idén elkészíttetik 
Bánhalmán a közösségi ház terveit, mert úgy gondolják, hogy itt helyben kell egy olyan 
közösségi teret létrehozni, amely helyet ad a bánhalmi lakosságnak. Az iskolaépület 
bővítésével szeretnének olyan közösségi teret biztosítani, ahol szórakozási és szolgáltatási 
lehetőség várja majd a lakosságot. 
 Még ezen a héten fog tárgyalni Kocsis István hálózati igazgató úrral a bánhalmi posta 
ügyében. Február 28-ig vállalta a Magyar Posta, hogy a jelenlegi formában működteti 
Bánhalmán a postát, azt követően meg kell állapodni az önkormányzattal a szolgáltatás 
biztosításáról. Személy szerint ahhoz fog ragaszkodni, hogy a szolgáltatás színvonala ne 
csökkenjen. Kisforgalmú postáról van szó, évek óta ráfizetéses volt, és forgalma minimálisra 
csökkent. Az önkormányzat megpróbál megtenni mindent annak érdekében, hogy Bánhalmán 
a szolgáltatás színvonala ne csökkenjen.  Nagy eredménynek tartja, hogy az iskolai ellátást 
biztosítani tudják, és az orvosi ellátás is mindennapos lett Bánhalmán, amelyhez szintén 
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 hozzájárul az önkormányzat. Sajnálattal értesíti a lakosságot arról, hogy az orvosi 
rendelőkben történő vérvétel bizonytalan ideig szünetelni fog, mivel a karcagi Kátai Gábor 
Kórház laboratóriuma nem fogadja a kenderesi betegek vérmintáit. Ezzel kapcsolatban 
tárgyalt a kórház főigazgató asszonyával, de anyagi okok miatt nem sikerült egyezségre 
jutniuk. Nagyon bízik benne, hogy ez változni fog a jövőben. Az önkormányzat nagyon 
fontos feladatának tekintette eddig is az egészségügyi ellátás biztosítását, amelyre anyagi 
támogatást is biztosított. Jó hír, hogy vasárnaptól megkezdődik a településen az ultrahangos 
vizsgálat. Nagyon kevés ilyen nagyságú település mondhatja el, hogy helyben tudnak 
ultrahangos vizsgálatot végezni. 
A napokban tárgyalt Lukács Mihállyal, a Középtiszai MG ZRT ügyvezető igazgatójával, aki  
tájékoztatta, hogy a cég ebben az évben 10 millió Ft-ot kíván biztosítani sport és kulturális 
célokra Kenderesen és Bánhalmán. A felajánlásnak nagyon örültek, amelyről a sportegyesület 
vezetőjével, illetve a néptánccsoport vezetőjével fognak egyeztetni. A szennyvízberuházással 
kapcsolatban elmondta, hogy egy teljesen új szisztémában megvalósuló beruházásról lesz szó. 
Őszre várható a kivitelező kiválasztása, valószínűleg a jövő év tavaszán indulhat a kivitelezés.  
Terveik között szerepel a belvízcsatorna hálózatot kiépítése, megfelelő pályázati lehetőség 
esetén. Hiszi azt, hogy összefogással nagy eredményekre lesznek képesek, Bánhalma pedig 
példát mutat az összefogásban Amennyiben év közben közmunkaprogram keretében lesz 
lehetőség járdaépítésre, azt ki fogják használni. 
Az egyházi oktatás bevezetését 2013-ban próbálták beindítani, akkor nem sikerült a szülők 
támogatásának hiánya miatt. Úgy néz ki, hogy ez a kezdeményezés most sikerrel fog zárulni, 
az óvodás korú gyermekek szülei már kinyilvánították véleményüket, és a többség támogatja 
az egyházi oktatás beindítását. Szintén támogatja a kezdeményezést az óvodai és iskolai 
nevelőtestületek tagjainak többsége is.  Azt gondolja, hogy az egyházi oktatás olyan pluszt 
nyújt a gyerekeknek, rajtuk keresztül pedig a szülőknek is, amit eddig nem tapasztaltak.  
Nagykörűben negyedik éve folyik ilyen jellegű oktatás, ahol elmondták, hogy az egyházi 
oktatás szellemisége teljesen kihatással van a településre. Látványosan érezhető a 
fegyelmezettség, a tisztelettudó és szeretetteljes magatartás. Hiszi azt, hogy Kenderesen és 
Bánhalmán is meg tudják valósítani az egyházi oktatást. Az egyháznak megvannak a maga 
sajátos eszközei, nem az oktatásba akar beleszólni, hanem a nevelésbe nyújt segítséget a 
pedagógusnak. 
 Arra kér mindenkit, hogy tegyék fel kérdéseiket, és javaslataikkal, ötleteikkel segítsék 
munkájukat. 
 
H o z z á s z ó l á s o k 
 
DR GASZPARJAN KAREN: a szociális törvény módosulása miatt az aktív korúak 
ellátásának megállapítása a járási hivatal hatáskörébe kerül 2015. március 1-től, egyben 
felhatalmazza az önkormányzatokat arra, hogy február 28-ig alkossanak rendeletet a szociális 
ellátásokról. A járási hivatal feladatkörébe tartozik majd a foglalkoztatást helyettesítő 
támogatás megítélése, illetve új ellátásként az egészségkárosodási és gyermekfelügyeleti 
támogatás biztosítása. A módosítás érinti a lakásfenntartási támogatás, az ápolási díj, valamint 
a méltányossági közgyógyellátás folyósítását is. A Képviselő-testület a létfenntartást 
veszélyeztető rendkívüli élethelyzetbe került, valamint az időszakosan, vagy tartósan 
létfenntartási gonddal küzdő személyek részére rendkívüli települési támogatást köteles 
nyújtani. A települési támogatás keretében adható önkormányzati ellátásokról rendeletet kell 
alkotni, meghatározva a támogatások típusait, jogosultsági feltételeit, kifizetésének szabályait, 
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 illetve a felhasználásuk ellenőrzésének rendszerét. A rendkívüli települési támogatáson belül 
temetési, krízis és eseti támogatás adható. A rendeletről széles körben fogják a lakosságot 
tájékoztatni, ahol a feltételeket is közre fogják adni. Elsődleges szempont lesz, hogy segély 
helyett munkát biztosítsanak az embereknek, ezért a közmunkaprogram kiszélesítését 
tervezik. 
 
FEDOR DIÁNA: érdeklődött, hogy az egyházi iskolában kötelező lesz-e a vasárnapi 
templomba járás? 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: a hittan tanítás biztos kötelező lesz. A nagykörűi tapasztalatok alapján 
mondja, hogy havonta egy alkalommal kell templomba menni a gyerekeknek, amely csak 
hasznukra válik a gyerekeknek. 
 
JAKUS JÓZSEFNÉ: érdeklődött, hogy a posta megszűnése esetén a bankkártyákat tudják-e 
majd használni? 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: erre nem tud válaszolni, de ő mindenképpen azon lesz, hogy  meg 
tudjanak egyezni az igazgató úrral a posta további működéséről. 
 
KISS GYULÁNÉ:érdeklődött, hogy közmunkaprogramra számíthatnak –e a bánhalmiak? 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: március 1-től indul a mezőgazdasági program, 44 fővel, utána pedig 
folyamatosan indul a többi projekt. Bízik benne, hogy a további programok is minél hamarabb 
indulni fognak. Azon lesz, hogy minél többen tudjanak dolgozni a közmunkaprogramba, de a 
Munkaügyi Központok osztják le a létszámokat. Természetesen a bánhalmiak is dolgozni 
fognak a programokban. 
 
JAKUS JÓZSEFNÉ: továbbra is gondot okoz a Bánhalma elnevezés, mivel lakcímük 
Kenderesként szerepel. Problémát jelent a postai küldeményeknél, mentőknek, a bérlettel 
utazóknak egyaránt.   
 
DR GASZPARJAN KAREN: folyamatban van az ügyintézés. Amikor észlelték a problémát, 
jelezték , de a tavalyi évben – a választások miatt – nem lehetett az átvezetéseket elvégezni. 
 
DÚZS SÁNDORNÉ: érdeklődött, hogy a vérvétel milyen formában történik? 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: a karcagi kórházban végzik a kenderesi és bánhalmi betegek 
vérvételét, ahol előjegyzés alapján fogadják a betegeket, ezért időpontok kell kérni a 
kórháztól. 
 
KÁNTOR ÉVA:felvetette, hogy Bánhalmán kellene egy olyan személyt alkalmazni, aki 
helyben intézné a bánhalmiak ügyeit, hogy ne kelljen minden esetben beutazniuk Kenderesre. 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: tud erről az igényről, több alkalommal tárgyaltak a megoldásról. 
Egyenlőre állandó státuszt nem tudnak létesíteni, mivel a bérfedezet nem biztosított, de a 
közmunkaprogram keretében keresnek lehetőséget a foglalkoztatásra.  
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BÓTA JÁNOSNÉ: jelezte, hogy Bánhalmán nagyon elszaporodtak a patkányok. 
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: tudnak a problémáról, Kenderesen is nagyon sok a patkány. Abban az 
esetben tudnák megakadályozni az elszaporodást, ha mindenki irtaná a saját ingatlanán. 
 
IMRE ANNA:  a Posta út feltöltése megtörtént, de további törmelékre lenne szükség, mert 
téglák állnak ki az úton, ami balesetveszélyes. 
 
SZAPPANOS LAJOS: jelezte, hogy nagyon sok a kóbor kutya Bánhalmán. Szeretné, ha 
megoldást találnának a befogásukra.  
 
PÁDÁR LÁSZLÓNÉ: a felvetett problémákról tudnak. Keresik a lehetőséget a megoldásra. 

 
Megköszönte mindenkinek a részvételt. 
 
Mivel más hozzászólás nem volt, az ülés 17 órakor bezárta. 
 
 
 

Kmf. 
 
 
 
 

(:Pádár Lászlóné:)      (:Dr Gaszparjan Karen:) 
   polgármester                                                                             jegyző   
            
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
 
 

Készült: Kenderes város Önkormányzati Képviselő-testületének 2015. február 10-én 16 
órakor tartott – közmeghallgatással egybekötött – ülésén Bánhalmán. 
 
 
 

 
M U T A T Ó 

 
 
 

Napirend:         Szám: 
 
Kenderes Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2015. február 10-i 
közmeghallgatással egybekötött ülése napirendjének elfogadásáról    11/2015. 
 
1./ Előterjesztés Kenderes Város Önkormányzatának 2015. évi 
     költségvetési koncepciójáról                                                                          ---- 


